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  PROTOKÓŁ Nr 7/2011 

ze wspólnego wyjazdowego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 26 sierpnia 2011 roku. 
  

Wyjazdowe posiedzenie odbyło się w budynku Ośrodka Kultury Lokalnej we 
wsi Piliki w godz. 9.25 – 10.20. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 



 2 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady 
Gminy. Powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy oraz obecnych pracowników 
Urzędu Gminy. Wyjaśnił, że posiedzenie wyjazdowe zostało zorganizowane zgodnie 
z sugestią radnych, którzy zgłosili taki pomysł. Wybrano nowo otwarty budynek 
Ośrodka Kultury Lokalnej w Pilikach. Przewodniczący zaproponował, aby 
posiedzenie poprowadził radny Stanisław Olszewski – Przewodniczący Komisji 
Oświaty i Spraw Społecznych, który  odczytał następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na IX Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
31 sierpnia 2011 roku, tj.: 

a) Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 
budżetu gminy za 2010 rok i I półrocze 2011 roku; 

b) Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 
rok; 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na 2011-2018 rok; 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 
przyrody; 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uznania drzewa za pomnik 
przyrody. 

f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk 
Podlaski. 

g) Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski 
za I półrocze 2011 roku.    
2. Sprawy bieżące. 

 
Do pkt 1a)   

 Informacja o wpływach podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 
budżetu gminy za rok 2010 i I półrocze 2011 roku stanowi Załącznik Nr 2 do 
protokołu. Z informacją zapoznali się wszyscy radni. Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Radni zaopiniowali ją pozytywnie i uzgodnili, że informacja zostanie szczegółowo 
przedstawiona na najbliższej sesji Rady Gminy. 

Do pkt 1b) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy, 
stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Propozycje zmian omówiła NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Zwróciła uwagę na przyznanie gminie dotacji 
na dofinansowanie “Wyposażenia jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Pilikach 
w samochód ratowniczo-gaśniczy”. Następnie odczytała proponowane zmiany w 
zakresie dochodów i wydatków w budżecie. Poinformowała o przeznaczeniu 
środków w wys. 65.000 zł na dofinansowanie podbudowy ulicy we wsi Skrzypki 
Małe, zmniejszeniu planu wydatków inwestycyjnych na zadanie “Przebudowa drogi 
gminnej we wsi Dobromil” (w związku z uzyskaniem po przetargu kwoty niższej niż 
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zaplanowano w budżecie). Dodała, że droga w Dobromilu została ukończona.
 Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Komunalnej – ANATOLI 
WYSZKOWSKI zapytał o możliwości pozyskania od Komenty Powiatowej PSP 
używanego samochodu strażackiego JELCZ. Radny STANISŁAW OLSZEWSKI 
zwrócił uwagę, że taki samochód może być przekazany tylko do jednostki KSRG. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że nic nie wie o likwidacji starych 
samochodów strażackich z KP PSP. Powiedziała również, że kilka lat temu gmina 
czyniła takie starania, ale samochód przyznano innej gminie. Wracając do projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy poinformowała, że na samochód dla 
OSP Piliki pieniądze przyznał Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i jeśli jest 
taka możliwość to należy ją wykorzystać. Dodała, że zakup wymaga formy przetargu, 
a w specyfikacji określone zostały parametry, które były konsultowane z PSP oraz ze 
Stanisławem Olszewskim. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI potwierdził, że należy wykorzystać możliwe do uzyskania 
dofinansowanie, a dodatkowo można też zabiegać o drugi samochód. 

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy zaopiniowano pozytywnie.  

Do pkt 1c) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian  w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2011-2018, stanowi Załącznik 
Nr 4 do protokołu. Wniosek wraz z projektem uchwały omówiła NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Pytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Bielsk Podlaski na lata 2011-2018 zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1d) 

 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia 
formy ochrony przyrody, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

Wniosek przedstawił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy. Wyjaśnił, że 
jesion, o którym mowa w projekcie uchwały, w 1981 roku został ustanowiony 
pomnikiem przyrody. Jednak w tej chwili stan drzewa zgraża bezpieczeństwu. Dodał, 
że do wniosku zostało dołączone zdjęcie drzewa uszkodzonego podczas wichury. 
Poinformował również, że projekt uchwały został uzgodniony z Regionalnym 
Dyrektorem Ochrony Środowiska w Białymstoku. 

 Pytań nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1e) 

 Wniosek wojta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uznania 
drzewa za pomnik przyrody, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wniosek 
przedstawił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy. Poinformował, że 
procedura związana z uznaniem drzewa za pomnik przyrody została przeprowadzona 
zgodnie z ustawą o ochronie przyrody. 
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Pytań nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1f) 

 Wniosek Wójta Gminy z dnia 12 sierpnia 2011 r. dotyczący zmiany regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Bielsk Podlaski oraz autokorekta wniosku z dnia 24 sierpnia 2011 r., stanowi 
Załącznik Nr 7 do protokołu.   

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że proponowany zmiany w 
regulaminie wynagradzania nauczycieli wynikają z zaleceń wydanych przez 
Państwową Inspekcję Pracy w Białymstoku po przeprowadzonej kontroli w szkołach.  
Biorąc pod uwagę orzeczenia sądów administracyjnych, Państwowa Inspekcja Pracy 
uznała, że niektóre zapisy regulaminu są błędne, bowiem nie mogą być regulowane 
przez Radę Gminy.  W przedłożonej radnym autokorekcie wniosku, dodatkowo 
wykorzystano uwagi Wojewody Podlaskiego zawarte w analizie działalności 
uchwałodawczej organów samorządu terytorialnego woj. podlaskiego za 2010 rok. 
Wprowadzono też tekst jednolity regulaminu, co ułatwi szkołom korzystanie z 
regulaminu. 

Radni nie zgłosili pytań, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.   

Do pkt 1g) 

 Radni uzgodnili treść sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji Rady 
Gminy Bielsk Podlaski za I półrocze 2011 roku. Na sesji sprawozdanie, stanowiące 
Załącznik Nr 8 do protokołu odczyta radny STANISŁAW OLSZEWSKI. 

 

  Do pkt. 2) 

W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

 a) Radni zostali poinformowani o wniosku Towarzystwa “HAJ” w Haćkach z dnia 
8 sierpnia 2011 r. dotyczącym podjęcia działań w zakresie ochrony na obszarze 
“Murawy w Haćkach” objętym obszarem “Natura 2000”. Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA poinformowała, że umowa dzierżawy z dotychczasowym użytkownikiem 
wskazanego terenu trwa do końca sierpnia 2011 roku.  Podczas dyskusji uzgodniono, 
że po upływie tego terminu radni przeanalizują kierunki dalszego działania oraz 
podejmą decyzję, czy teren objęty ochroną zostanie wydzierżawiony nowemu 
użytkownikowi w trybie przetargu przeprowadzonego na podstawie obowiązujących 
przepisów dotyczących zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
własność gminy, czy tereny te należy pozostawić w stanie dziewiczym. Raisa 
Rajecka podkreśliła, że nowy dzierżawca będzie musiał użytkować nieruchomość 
zgodnie z wymogami określonymi w planie zadań ochronnych dla obszaru Natura 
2000. Rozważano również potrzebę wyjazdu radnych wszystkich komisji w celu 
lustracji tego terenu jeszcze do końca 2011 roku. 

b) Na prośbę radnego MIECZYSŁAWA MATEUSZUKA Pani Wójt wyjaśniła, 
dlaczego w Gminie Bielsk Podlaski przeprowadza się wybory uzupełniające po 
złożeniu mandatu przez Jarosława Rutę. Poinformowała, że w gminach liczących do 



 5 

20 tysięcy mieszkańców radni są wybierani w okręgach jednomandatowych. Zgodnie 
z przepisami, w takim przypadku przeprowadza się w danym okręgu wyborczym 
wybory uzupełniające, nie ma natomiast możliwości wprowadzenia na to miejsce 
kolejnej osoby, która  w ostatnich wyborach samorządowych uzyskała drugą pod 
względem ilości liczbę głosów.  Na posiedzeniu komisji radni otrzymali część 
materiałów wyborczych związanych z wyborami parlamentarnymi, zarządzonymi na 
dzień 9 października 2011 r. oraz wyborami uzupełniającymi do Rady Gminy 
zarządzonymi na dzień 23 października 2011 roku. Pani Wójt dodała, że koszty 
przeprowadzenia wyborów pokrywane są z budżetu państwa. 

c) Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała o przyjętych wcześniej planach 
zakupu sprzętu na potrzeby Zakładu Usług Komunalnych (ciągnik i kosiarka 
bijakowa). Z przeprowadzonej analizy potrzeb wynika, że lepiej byłoby zakupić 
równiarkę, jednak przeznaczona kwota nie zabezpieczy całej kwoty potrzebnej do 
zakupu równiarki (365.000 zł). ZUK zamierza wystąpić z pisemnym wnioskiem o 
zmianę rodzaju zakupu. Całkowity koszt równiarki to około 600.000 zł. Podczas 
dyskusji na ten temat rozważano różne warianty zakupu. Pani Wójt poinformowała, 
że, jest możliwość dokonania w specyfikacji zapisu, że I-a rata zostanie zapłacona do 
końca 2011 roku, a następna do końca marca 2012 r. Takie rozwiązanie nie obciąży 
budżetu gminy. RAISA RAJECKA zwróciła się do radnych o akceptację takiego 
rozwiązania.  Radny JERZY CHILKIEWICZ dodał, że decyzję w tej sprawie należy 
podjąć niezwłocznie, bo stara równiarka właściwie nie nadaje się już do pracy. 
Wniosek pani Wojt został poddany pod głosowanie jawne. Radni przyj ęli go 
jednogłośnie. 

d) Wójt Gminy poinformowała, że przy udziale Komendy Powiatowej PSP w 
Hajnówce Euroregion Puszcza Białowieska zamierza przystąpić do projektu 
pozyskania nowych samochodów pożarniczych. Gmina dołoży do tego jedynie 15% 
ich wartości. Projekt miałby być realizowany w 2013 roku. Gmina Bielsk Podlaski 
złożyła deklarację przystapienia do tego projektu. W planie jest zakup 2 
samochodów. 

e) Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK zgłosił, że rolnicy z Nałóg proszą o 
podjęcie działań w sprawie bobrów. Pani Wójt poinformowała, że Urzędowi jest 
znany ten problem, ponieważ były składane w tej sprawie wnioski. Były one 
przekazywane do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska z ogromnym poparciem 
ze strony samorządu. Podkreśliła, że temat często wraca i wszelkie możliwe działania 
są podejmowane. Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK zaapelował, żeby po 
złożeniu wniosku mieszkańcy nie usuwali samowolnie tam zbudowanych przez 
bobry, bo potem jest prowadzone postępowanie wyjaśniające w celu ustalenia, kto je 
zlikwidował.  

f) Radny JERZY CHILKIEWICZ wrócił do tematu sprzedaży budynku byłej szkoły 
w Chrabołach, który coraz bardziej niszczeje, staje się mniej atrakcyjny, traci swoją 
wartość. RAISA RAJECKA powiedziała, że ciągle jest zainteresowanie tym 
budynkiem, ale kontrahenci twierdzą, że cena sprzedaży jest za wysoka. Poza tym 
trzeba dużo pieniędzy wyłożyć, żeby budynek dostosować do nowej działalności. 
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Przypomniała, że ostania decyzja radnych co do ceny budynku – to 220.000 złotych. 
JERZY CHILKIEWICZ zaproponował obniżenie jej do 150.000 zł (do przetargu). W 
głosowaniu jawnym wniosek przyjęto większością głosów przy 1 głosie 
“wstrzymującym się”.  

g) Ponadto radny MIKOŁAJ CAR zapytał o możliwości dokończenia remontu 
świetlicy wiejskiej w Knorydach. Pani Wójt poinformowała, że nie podjęto jeszcze w 
tej sprawie decyzji, bo nie ma pieniędzy. Zadeklarowała, że być może uda się 
pomalować świetlicę w środku. Na prośbę radnej BARBARY PAC Pani Wójt 
poinformowała o planowanych w najbliższym czasie pracach remontowych w Szkole 
Podstawowej w Łubinie Kościelnym (zmiana ogrzewania). Mówiono też o 
przystanku w Łubinie Kościelnym. Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK 
interesował się, czy gmina może inwestorom zaproponować jakieś tereny, które mogą 
być przez nich wykorzystane (około 20 ha w Kotłach oraz 2,5 ha w Proniewiczach 
przy drodze krajowej Nr 19). Radny ANATOLI WYSZKOWSKI zgłosił, że po 
ostaniej ulewie w Augustowie pobocza drogi “popłynęły” do rowu. Wójt Gminy 
poinformowała, że w tej sprawie podjęto już działania. 

 

Więcej spraw nie zgłoszono, więc o godz. 10.20  STANISŁAW  OLSZEWSKI 
zamknął posiedzenie. 

Protokół zakończono i podpisano. 

 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy: 

Walenty Gałuszewski 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

....................................... 

2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

 

...................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 
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3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

 

.................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław  

................................... 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


